W. W. Zills. 2024 届新高考基地学校第三次大联考

参考答案:

1-5 CBBAA	6-10 BA	AABC	11-15 E	BCBAC	16-20 BCACC
21-23 CBA	24-27 B	BDCD	28-31 E	BDAC	32-35 CBDA
36~40 BFDEG	41-45 A	CCBD	46-50 I	BACAD	51-55 ADCBA
56. filled	57. what	58. through/fro	m 59	be categorized	60. unknowingly
61. serving	62. oldest	63 mentions	64	delicacy	65. a

应用文

Mrs Christina,

I'm Li Hua. Hearing you're going to require us to read an English novel and write a reading report during the winter holidays, I'm writing to share my worries.

First, it's quite challenging for us to finish your assignment. Second, we won't have much free time to read a whole novel. So, would you please recommend a readable novel for us? And you'd better give us a proper amount of reading every day, ensuring we finish the reading task in the given time.

I'd appreciate it if you could take my advice seriously.

Yours sincerely Li Hua

读后续写

I couldn't ride my bike, and on that day, it was no different. I was practising riding in a park. I struggled, but in vain. "I'm so stupid!" I murmured to myself. Overwhelmed by a sense of failure, I burst into tears. Suddenly, a familiar voice came, "You're a noisy girl! What happened?" I stared at my sister with tears in my eyes. To my surprise, she lifted the bike up, saying, "Let me teach you!" Then she patiently told me how to keep a balance while riding. She encouraged me to have another try and promised to give me necessary help.

My sister never once let me fall. She helped me with my bike like a protective umbrella and inspired me. Little by little I could keep my balance and my fear disappeared. Eventually, I could ride the bicycle without my sister's aid. "Congratulations!" my sister called to me. Not until that moment did I realize my sister's hidden love for me. I got off the bike and ran to hug her tightly, conveying my gratitude. Since then, we've always kept a close relationship.

写作评分说明

应用文写作 (满分 15 分) 第一节:

文章总共分四部分,包括(1)简述写信背景;(2)表达顾虑;(3)提出建议;(4)希 望外教考虑自己的建议。如四个部分都涵盖,文章段落分明,书写清楚,字数达到要求,表 达无太多错误,得分则应在10分以上。

、评分原则

- 本题总分为15分,按5个档次给分。
- 2. 评分时, 先根据文章的内容和语言初步确定其所属档次, 然后以该档次的要求衡量、确

定或调整档次,最后给分。

- 3. 词数少于60或多于100的, 酌情扣分。
- 4. 评分时,应注意的主要内容为:内容要点、应用词汇和语法结构的丰富性和准确性及上下文的连贯性。
- 5. 拼写与标点符号是语言准确性的一个方面,评分时,应视其对交际的影响程度予以考虑。 英美拼写及词汇用法均可接受。
- 6. 如书写较差,以至影响交际,将分数降低一个档次。

二、各档次的给分范围和要求

第五档(13-15分) 完全完成了试题规定的任务。完全达到了预期的写作目的。

- 1. 覆盖所有内容要点。
- 2. 应用了较多的语法结构和词汇。
- 3. 语法结构或词汇方面有些许错误,但为尽力使用较复杂结构或较高级词汇所致;具备较强的语言运用能力。
- 4. 有效地使用了语句间的连接成分, 使全文结构紧凑。

第四档(10-12分) 完成了试题规定的任务。 达到了预期的写作目的。

- 1. 虽漏掉一、二个次重点,但覆盖所有主要内容。
- 2. 应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。
- 3. 语法结构或词汇方面应用基本准确,些许错误主要是因尝试较复杂语法结构或词汇所致。
- 4. 应用简单的语句间的连接成分, 使全文结构紧凑。

第三档(7-9分) 基本完成了试题规定的任务。 整体而言,基本达到了预期的写作目的。

- 1. 虽漏掉一些内容,但覆盖所有主要内容。
- 2. 应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。
- 3. 有一些语法结构或词汇方面的错误,但不影响理解。
- 4. 应用简单的语句间的连接成分, 使全文内容连贯。

第二档(4-6分) 未恰当完成试题规定的任务。 信息未能清楚地传达给读者。

- 1. 漏掉或未描述清楚一些主要内容,写了一些无关内容。
- 2. 语法结构单调、词汇项目有限。
- 3. 有一些语法结构或词汇方面的错误,影响了对写作内容的理解。
- 4. 较少使用语句间的连接成分,内容缺少连贯性。

第一档(1-3分) 未完成试题规定的任务。 信息未能传达给读者。

- 1. 明显遗漏主要内容,写了一些无关内容,原因可能是未理解试题要求。
- 2. 语法结构单调、词汇项目有限。
- 3. 较多语法结构或词汇方面的错误,影响对写作内容的理解
- 4. 缺乏语句间的连接成分,内容不连贯。

不得分: (0分)

未能传达给读者任何信息:内容太少,无法评判;写的内容均与所要求内容无关或所写内容无法看清。

第二节 读后续写(满分25分)

一、评分说明

1. 评分原则:

本题总分为25分,按5个档次给分。

给分公平、公正; 宽严并济,不能过严或过松; 得分有理,扣分有据。

- 2. 评分标准:立意积极、情节合理、语言水平及风格(语言风格与前文一致)、书写美观。 三个逻辑一致原则:续写部分与所给短文之间的逻辑;续写两段内容之间的逻辑;续写 部分与所给开头语之间的逻辑。
- 3. 评分程序:

阅读第1遍:根据续写总体情节及重点内容描写,初步确定所属档次。

阅读第 2 遍: 根据写作语言(修辞、句式、词汇等),确定或调整档次。

阅读第3遍:看词数(少于130个,从总分中扣2分);

看书写(**书写及卷面较差的建议降为三档或三档以下**)。

二、各档次的给分范围和要求

_ ,	和刀 他国州 安 本
档次	描述
第五档 (21—25)	 与所给短文融洽度高,与所提供各段落开头语衔接合理。 内容丰富。 所使用语法结构和词汇丰富、准确,可能有些许错误,但完全不影响意义表达。 有效地使用了语句间的连接成分,使所续写短文结构紧凑。
第四档 (16—20)	 与所给短文融洽度较高,与所提供各段落开头语衔接较为合理。 内容比较丰富。 所使用语法结构和词汇较为丰富、准确,可能有些许错误,但不影响意义表达。 比较有效地使用了语句间的连接成分,使所续写的短文结构紧凑。
第三档 (11—15) ^{-/}	 与所给短文关系较为密切,与所提供各段落开头语有一定程度的衔接。 写出了若干有关内容。 应用的语法结构和词汇能满足任务的要求,虽有一些错误,但不影响意义表达。 应用简单的语句间连接成分,使全文内容连贯。
第二档 (6—10)	 与所给短文有一定的关系,与所提供各段落开头语有一定程度的衔接。 写出了一些有关内容。 语法结构单调,词汇项目有限,有些语法结构和词汇方面的错误,影响了意义的表达。 较少使用语句间的连接成分,全文内容缺少连贯性。
第一档 (1—5)	 与所提供短文和开头语的衔接较差。 产出内容较少。 语法结构单调,词汇项目很有限,有较多语法结构和词汇方面的错误,严重影响了意义的表达。 缺乏语句间的连接成分,全文内容不连贯。
0	白卷、内容太少无法评判或所写内容与所提供内容无关。

录音原文:

Text 1

W: Here's the jacket you asked for. It's cold outside, so let's try to stay warm.

M: Oh, I asked for my black coat. This one is a bit small for me. (1)

W: Sorry, the closet was dark and I couldn't see the color.

Text 2

M: It looks like your passionate campaign paid off. The school is officially set to ban non-reusable plastic. I'm amazed you managed to do this on your own.

W. I'm just glad they are listening to us and taking our ideas seriously. (2)

Text 3

M: I run every day. It's part of my routine and helps me feel like I've accomplished something.

W: Really? I go to the gym every Monday and that's all the exercise I do! (3) And I only

started doing that three months ago.

Text 4

- W: Oh my, I'm supposed to meet with my professor at 5:00 p.m. I've only got an hour left to finish my proposal and get to her office. (4)
- M: Can you push it back another hour?
- W: No, that's the only time she can meet.

Text 5

- M: Hi, I'm looking to check out a book about the history of French cooking. I'm doing a bit of research for a class.
- W: It should be upstairs in the history section, but you can double check the directory on one of the computers there. (5)

Text 6

- W: I am going to vacation in California. How can I get from one place to another? (6)
- M: Where are you starting from and where do you want to go?
- W: I am flying into Los Angeles. I want to visit Disneyland. I also want to examine the San Diego Zoo.
- M: Your best choice is to rent a car. California is very large and it takes a long time to get from one place to another. You can drive to Disneyland first. (7) After that, the San Diego Zoo and several museums are in Balboa Park. You can drive to the area, park and then walk to all of them.
- W: That sounds great!

Text 7

- M: The kitty hasn't eaten all day. Food is usually his favorite thing. I'm worried that he could be sick. (8)
- W: You shouldn't worry if it's just been a day. Cats are moody. He's probably just upset that Sarah's been gone for a few days. (9)
- M: Well, she'll be gone for a while. If he doesn't eat the whole time, you'll have to explain to our daughter how we let the cat become all skin and bones while she was having fun at summer camp. (9) (10)
- W: If it gets serious, we can definitely take him to the doctor at the animal hospital. But I think he'll be fine.
- M: I wish I could tell him not to be upset.
- W: He'll have to get used to it since Sarah's going off to school in the fall. She can't take him with her.

Text 8 (第 13 题为推断题)

- W: Good morning. May I help you?
- M: Hi. I need to talk to someone about my mobile phone bill. Can you help me? (11)
- W: Yes, no problem. Can I please have your full name?
- M: It's Mike Shekhar. I'm on the \$30 data plan.
- W: And you have \$10 of free calls, right?
- M: I started with that plan. But a month ago, I changed my plan slightly and now have \$20 of calls included.
- W: Oh, right. Here it is. What can I help you with?
- M: I think I've been overcharged. It should be \$40, but I've been charged \$60. (11)
- W: Let me have a look at your account history. Ah, I see. For some reason, you were charged according to your old plan. OK, I have corrected the problem. Just ignore your current bill. (11) (12) A new one will be sent out the day after tomorrow. (12)
- M: I don't want to pay extra money because the bill is overdue.

W: Don't worry. I'll put a two-week extension on this month's bill, so you still have time to pay it.

Text 9 (第 14 题为总结题)

- M: I can't make this decision for you. I think you should think about your options carefully, but also don't stress too much about it. You might not know until you start taking some classes.
- W: But how did you decide? Did you immediately know that you liked history?
- M: Well, I definitely enjoyed it. But there were also a lot of things I didn't get to study very closely in high school, so I thought college might be a good time to explore some different subjects. My mom even suggested that I take some classes in economics. (15)
- W: Really? I have no idea. Grandma doesn't ever talk about that kind of stuff either. But she has always seemed to be supportive of whatever you do.
- M: At the time, she just thought that there might be more opportunities for me later if I picked economics. (15) And I did like studying it.
- W: But in the end you still chose history. And it worked out too. You love your job as a professor. (16) But how did that happen?
- M: I took many interesting classes during college. But within the first year, I realized that when I studied history, I always wanted to learn more than just what was being taught in class. For other subjects; I seldom found myself researching things for fun. So that's why I chose it as my major.

W: Well, I really hope I can find something that interests me that much. (17) Text 10

Singapore has given approval for the world's first "clean meat". (18) This kind of meat does not come from dead animals. The decision enables Eat Just, a company in San Francisco, to sell lab-grown chicken meat. However, when it will become available is unknown. As people care about health, animal welfare and the environment, their demand for alternatives to regular meat has increased. (18) According to Barclays Bank, the market for meat alternatives could be worth \$140 billion within the next decade, or about 10 percent of the \$1.4 trillion global meat industry. (19) Plant-based meat options are increasingly found on supermarket shelves and restaurant menus. But Eat Just's product is different because it is not plant-based. (20) Instead, it's grown from animal muscle cells. The company calls it a "breakthrough for the global food industry", and hopes other countries will also do so. Over the last ten years, dozens of new companies have tried to bring artificial meat to market. They hoped to win over conventional meat eaters with the promise of a more animal-friendly product. Now, companies are trying hard to enter the market with cheap and tasty lab-grown meats. While many have spoken about the environmental benefits, some scientists say it might be worse for climate change under some conditions.

